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Internet of Things 
bij verkeerslichten

Tekst Michiel G.J. Smit, Beeld Sweco

Het staat op menig gemeentelijk verlanglijstje: slimme verkeerslichten die 
zorgen voor betere doorstroming en leefbaarheid. Maar echt implementeren 
wordt ook wel eng gevonden gezien de risico’s voor de verkeersveiligheid. 
Sweco zet samen met Dynniq nu toch deze stap. Een interview met Jeroen 
Brouwer, projectmanager Smart Mobility bij Sweco
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stuurt. Het unieke aan de software 
is dat we vooruit kijken en voertui-
gen al ver voor ze bij het verkeers-
licht aankomen al meenemen met 
het voorspellende verkeersmodel. 
Op basis hiervan kunnen we proac-
tief het verkeerslicht aansturen 
en tevens betrouwbare informatie 
uitsturen over de tijd-tot-rood en 
tijd-tot-groen, hetgeen direct input 
is voor communicatie met automo-
bilisten en bijvoorbeeld vrachtwa-
genchauffeurs.

De fase waar we nu zijn is dat de 
software werkt, maar voor je op 
straat mag, moet je voldoen aan een 
aantal eisen, het moet natuurlijk 
wel verkeersveilig zijn! De labora-
toriumtest met verkeerslichtenleve-
rancier Dynniq was een belangrijke 
stap.

Met welke partners werken jullie 
samen en waarom deze samen
stelling? 
We werken samen met de leveran-
ciers van verkeerslichten, met par-
tijen die data verzamelen uit slimme 
apps en met de wegbeheerders. 
Wegbeheerders zijn een belangrijke 
stakeholder omdat de configuratie 
erg belangrijk is voor de doelstel-
lingen van de gemeente. Zo kan 
het stimuleren van fietsers wellicht 
belangrijker zijn dan het prioriteren 
van vrachtverkeer. Deze afweging 
maakt onze slimme software, maar 
dan wel op basis van de beleidska-
ders van de wegbeheerder.

Wat worden de volgende stappen? 
De volgende stappen voor Smart 
Traffic zijn dat we alle tests doorlo-
pen van het Talking Traffic inno-
vatietraject. In deze tests wordt er 
gekeken naar de functionaliteit, 
maar ook naar de veiligheid en 
robuustheid van de software. Als we 
dit traject hebben doorlopen kun-
nen we op straat gaan testen mid-

dels een Proof of Concept (PoC). 
Hierbij zijn we zowel met Helmond 
als Apeldoorn aan het werk. 

Bij een pilot sturen we een aantal 
uur het verkeerslicht aan met de 
onze software. Tijdens deze uren 
uur staan er experts van de ge-
meente en van Sweco op straat te 
observeren of alles functioneert. Ze 
kijken hierbij naar de beleidsuit-
gangspunten maar vooral de ver-
keersveiligheid. Na deze PoC kan 
het zijn dat de software weer uit 
gaat en we nog wat aanpassingen 
doen, of dat we de software het ver-
keerslicht laten aansturen. Hierna 
gaan we over naar de operationele 
fase waarbij de software constant 
het verkeerslicht aanstuurt.

Wat zijn nog belangrijke obstakels 
om alle verkeerslichten slim te 
maken?
Connectiviteit is een belangrijk 
punt, niet overal liggen snelle da-
taverbindingen. Daarnaast zien we 
dat wegbeheerders voorzichtig zijn 
met het implementeren van inno-
vatieve oplossingen. Wij hopen dat 
met het bewijzen dat het werkt op 
straat (de pilots) we wegbeheerders 
overtuigen dat dit de toekomst is.

Wat kunnen gemeenten doen om 
optimaal te profiteren van deze 
nieuwe technologie? 
Open staan voor innovatie is een 
belangrijk aspect. Daarnaast is het 
meedenken en beschikbaar maken 
van alle data een belangrijk onder-
deel. Dit soort projecten bestaat na-
melijk niet uit klassieke opdracht-
gever-opdrachtnemeropdrachten, 
maar juist opdrachten waar intens 
dient te worden samengewerkt en 
de input van de wegbeheerder op 
constante basis nodig is. 

Websites
www.beterbenutten.nl/talking-traffic
www.sweco.nl

Wat kunnen slimme verkeerslichten 
bijdragen aan betere doorstroming 
van het verkeer en leefbaarheid?
Door het verkeer slimmer maken 
kan je beter sturen en regelen 
waardoor de leefbaarheid in de 
steden omhoog gaat. We zien 
voorbeelden (Amsterdam) van 
steden waar de focus op fietsers en 
voetgangers is naast het reduceren 
van de uitstoot. In zo’n geval gaat 
leefbaarheid boven de doelstel-
lingen om minder lang voor het 
verkeerslicht te wachten. In andere 
plaatsen (Pleyroute tussen Arnhem 
en Nijmegen) is de focus juist meer 
op reductie van reistijden. Met 
Smart Traffic kan de configuratie 
zo worden gedaan dat er een match 
is met de beleidsdoelstellingen van 
de wegbeheerder.

Wat hebben jullie precies ontwik
keld en waarom kwamen jullie 
hierop uit? 
We hebben software ontwikkeld die 
verkeerslichten vanuit de cloud aan-

Jeroen Brouwer: ‘Open staan voor  
innovatie is een belangrijk aspect.’


